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Carina Pilgaard

Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>
Sendt: 20. august 2020 08:50
Til: Carina Pilgaard
Emne: Sv: Svar vedr. vandstanden i Skals å

Opfølgningsflag: Opfølgning
Flagstatus: Afmærket

Ja. 
Man skal da både værre blind og døv for ikke at kunne se hvor galt det står til med åen. 
Førhen var der besat af lystfisker langs åen ca. 20- 50 stk. men nu er det også ophørt. 
 
M.v.h. 
Per Vorre 

Fra: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Sendt: 19. august 2020 12:35 
Til: Per Vorre <per-vorre@live.dk> 
Emne: SV: Svar vedr. vandstanden i Skals å  
  
Hej Per 
  
Skal jeg tolke det som en officiel klage, og at du dermed ønsker en afgørelse? 
  
Med venlig hilsen 
 
Carina Pilgaard, Skov- og landskabsingeniør 
Direkte tlf.: 87 87 55 62 
 

 
 
Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
 

 
 

Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>  
Sendt: 19. august 2020 12:22 
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Til: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Emne: Sv: Svar vedr. vandstanden i Skals å 
  
Regulativet er ikke overholdt idet vandstanden er steget ca. en meter i Løvel møllebæk også åen siden 
projektet gennemførelse. 
  
M.v.h. 
Per Vorre 
  
  

Fra: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Sendt: 19. august 2020 11:34 
Til: Per Vorre <per-vorre@live.dk> 
Emne: Svar vedr. vandstanden i Skals å  
  
Hej Per 
  
Vedhæftet er den hydrauliske vurdering for Skals Å, vandføringsmåling i vådområdet ved Skals Å samt kontrol af 
vandføringsevnen for Skals Å. Både vandstandsforhold i åen og fjorden er beskrevet i det hydrauliske notat. 
  
Hvis du stadigvæk mener, at vi ikke har overholdt regulativet for Skals Å, kan vi lave en afgørelse til dig, som du så 
kan påklage.    
  
  
Med venlig hilsen 
 
Carina Pilgaard, Skov- og landskabsingeniør 
Direkte tlf.: 87 87 55 62 
 

 
 
Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
 

 

Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>  
Sendt: 10. august 2020 21:38 
Til: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Emne: Sv: Svar vedr. tilladelse og aktindsigt i vandstandsmålinger Skals å 
  
hej. 
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Er fjorden steget ca. en meter siden projektet??, hvis ikke bedes I bekræfte eller afkræfte om åen er 
steget?? 
  
Jeg skulle nu have omlagt næsten 40 ha. her i efteråret med dette er umuligt på grund af vandstanden. 
  
Der vil komme et større erstatningskrav ved en evt. tiltale ellers kommer det ved en anden stævning. 
  
M.v.h. 
Per Vorre 

Fra: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Sendt: 10. august 2020 13:46 
Til: Per Vorre <per-vorre@live.dk> 
Emne: Svar vedr. tilladelse og aktindsigt i vandstandsmålinger Skals å  
  
Kære Per 
  
Tilladelsen der blev givet til vådområdeprojektet er givet under den forudsætning og det vilkår, at projektet ikke ville 
påvirke vandstanden udenfor projektområdet. Bygherre har redegjort for dette i ansøgningen. Tilladelsen blev ikke 
påklaget, og vi har ingen grund til at anfægte bygherres forundersøgelser. Som Florian skrev til dig tidligere, er 
vandstanden på det nederste del af Skals Å styret af vandstanden i fjorden, hvorfor vandstanden i Skals Å aldrig vil 
kunne holdes på nøjagtig det samme niveau. 
  
De tilgængelige målinger vi har for vandstanden kan du finde på http://www.hydrometri.dk/hyd/ 
For at se en serie af målinger for en station skal du trykke på fanen ”Live plots”, dernæst ”Tilføj tidsserie” hvor du 
indtaster Skals å og får flere mulige målepunkter, og til sidst trykke ”vis hele serien”. 
Herunder er et screenshot af vandstandsmålinger for tre steder i Skals Å. Har du flere spørgsmål eller ønsker om 
flere oplysninger, vil jeg bede dig ringe til mig. 
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Med venlig hilsen 
 
Carina Pilgaard, Skov- og landskabsingeniør 
Direkte tlf.: 87 87 55 62 
 

 
 
Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
 

 

Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>  
Sendt: 10. august 2020 07:07 
Til: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk>; Johannes F. Vesterby <jfv@viborg.dk> 
Emne: Sv: Svar Ang. Skals å, anmodning om aktindsigt og spørgsmål om udlæg af sten 
  
Hej 
  
Jeg ønsker nu kommunens endelig bekræftelse eller afkræftelse på om vandstanden har ændret sig efter 
projektet gennemførelse. 
  
I benægtende fald gøres hermed agtindsigt i de sidste 50 års målinger. 
  
M.v.h. 
Per Vorre 

Fra: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Sendt: 7. august 2020 08:36 
Til: Per Vorre <per-vorre@live.dk> 
Emne: Svar Ang. Skals å, anmodning om aktindsigt og spørgsmål om udlæg af sten  
  
Kære Per 
  
Det er korrekt, at Viborg Kommune har givet tilladelse til et vådområdeprojekt i Skals Å udført af Naturstyrelsen 
Himmerland, hvilket jeg går ud fra er det du hentyder til. Tilladelsen er her vedhæftet til din orientering. Jeg har fået 
oplyst af Naturstyrelsen Himmerland, at du i øvrigt har modtaget alle de dokumenter, du har bedt om aktindsigt i. 
Det vil jeg gerne bede dig bekræfte. 
  
Med venlig hilsen 
 
Carina Pilgaard, Skov- og landskabsingeniør 
Direkte tlf.: 87 87 55 62 
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Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
 

 

Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>  
Sendt: 5. august 2020 14:16 
Til: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Emne: Sv: Ang. Skals å, anmodning om aktindsigt og spørgsmål om udlæg af sten 
  
Hej. 
  
Sagen er allerede overgivet til politiet. 
  
I ved udmærket godt hvor stene er udlagt siden dette skete er vandstanden om sommeren steget ca. 1 
meter i åen. Det har desuden medført at der næsten ingen strømninger/flow er i åen hastigheden er 
formindsket/nedsat (ingen fald) til langt under halvdelen af hvad den var før, altså nærmest brakvand.   
Det skete da entreprenør virksomheden Jokumsen udførte psykopat projektet for Naturstyrelsen 
Himmerland. 
  
M.v.h. 
Per Vorre 

Fra: Carina Pilgaard <cpi@viborg.dk> 
Sendt: 5. august 2020 13:02 
Til: per-vorre@live.dk <per-vorre@live.dk> 
Cc: Jørgen Jørgensen <jojo@viborg.dk>; Florian Rasmussen <flr@viborg.dk> 
Emne: Ang. Skals å, anmodning om aktindsigt og spørgsmål om udlæg af sten  
  
Kære Per 
  
Jeg kan se, at du har skrevet med min kollega Florian tidligere vedr. Skals Å, men da han holder ferie, kvitterer jeg 
hermed for din mail og din anmodning om aktindsigt. For at vi bedre kan besvare dine spørgsmål, vil jeg gerne bede 
dig om oplysninger om præcist hvor, hvornår og hvem, der har udlagt sten i åen? 
  
Med venlig hilsen 
 
Carina Pilgaard, Skov- og landskabsingeniør 
Direkte tlf.: 87 87 55 62 
 

 
 
Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
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Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>  
Sendt: 2. august 2020 18:27 
Til: Florian Rasmussen <flr@viborg.dk>; Teamborgmester <Teamborgmester@viborg.dk>; Ole V. Nielsen 
<ole@rosenl.dk> 
Emne: Sv: Ang. Skals å 
  
Hej. 
  
Jeg har nu talt med Ole Vagn Nielsen som har været ude at fortage måling af vanddybden i åen, han 
forklarede at vandstanden fra Løgstørvejen og ud til fjorden var blevet formindske med lige under en 
meter altså bunden er blevet hævet men vidste ikke hvorfor. 
Det ved jeg for jeg så det med mine egne øjne at der blev dumpet læssevis af sten i åen, har kommunen 
givet tilladelse til dette eller på anden vis godkendt dette?? 
Har i faktura for dette arbejde Jokumsen udførte vil jeg hermed gøre aktindsigt i dette?? 
  
Jeg skal til at slå græs i engene med kan se at vandet er steget med knap en meter siden d. 1-6-2020 som 
indebærer at der nu står 20-30 cm. vand i græsset. 
Jeg forventer at å bliver slået straks og der bliver iværksat en oprensning for jeres løgnehistorie vil der 
blive sat en stopper for. 
  
Når spørgsmålene er blevet besvaret og jeg evt. fra anden side har fået de nævnte faktura vil sagen blive 
overgivet til politiet og der vil blive gjort et erstatningskrav gældende 
  
M.v.h 
Per Vorre 
  
  

Fra: Florian Rasmussen <flr@viborg.dk> 
Sendt: 21. juli 2020 09:20 
Til: Per Vorre <per-vorre@live.dk> 
Emne: SV: Ang. Skals å  
  
Hej Per 
  
Vi foretage os ikke yderligere end beskrevet.  
  
Med venlig hilsen 
 
Florian Rasmussen, Biolog 
Direkte tlf.: 87 87 55 59 
 

 
 
Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
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Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>  
Sendt: 21. juli 2020 09:15 
Til: Florian Rasmussen <flr@viborg.dk> 
Emne: Sv: Ang. Skals å 
  
Hej. 
  
Vandstanden har altid igennem årene været mere en 50 cm. lavere om sommeren end om vinteren men 
nu er tingene vendt på hovedet siden projektet blev gennemført altså lavere om vinteren men det var vel 
også tiltænkt når man ville have arealet oversvømmet. 
  
I har tidsfristen på højst en uge (d.27-7-2020) til at oplyse hvad I vil foretage jer ellers bliver der indgivet 
politianmeldelse. 
  
  
M.v.h. 
Per Vorre   

Fra: Florian Rasmussen <flr@viborg.dk> 
Sendt: 21. juli 2020 08:49 
Til: Per Vorre <per-vorre@live.dk> 
Cc: Ole V. Nielsen <ole@rosenl.dk>; Karina Amdi Sørensen <8ks@viborg.dk> 
Emne: SV: Ang. Skals å  
  
Hej Per 
  
Du er velkommen til at ringe til mig så kan vi tage en snak omkring vedligeholdelse af Skals Å eller vi kan mødes ved 
åen og se på den sammen.  
Da det er natur vi arbejder med vil vandstanden i Skals Å aldrig kunne holdes på nøjagtig det samme niveau, derfor 
er der i stedet for i regulativet indført 2 årlige grødeskæringer og bestemmelser om hvornår der skal gennemføres 
oprensninger.   
  
Som fortalt, er første grødeskæring allerede gennemført og anden grødeskæring forventes at bliver omkring uge 34.  
I forhold til behovet for oprensninger i Skals Å, så er det kontrolleret ved opmåling i 2015/16 og dette års målinger 
af vandføringsevnen. Ingen af de to kontroller har givet anledning til at iværksætte oprensninger i åen.  
  
Jeg vil anbefale, at du prøver at kontakte Ole Nielsen (20129970), der er formand for Skals Å lodsejerlaget, og tager 
en snak med ham.  
  
Hvis du stadigvæk mener, at vi ikke har overholdt regulativet for Skals Å, kan jeg lave en afgørelse til dig, som du så 
kan påklage.    
  
Med venlig hilsen 
 
Florian Rasmussen, Biolog 
Direkte tlf.: 87 87 55 59 
 

 
 
Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
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Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk>  
Sendt: 20. juli 2020 17:39 
Til: Florian Rasmussen <flr@viborg.dk> 
Emne: Sv: Ang. Skals å 
  
Hej. 
  
Jeg forventer et svar der omfatter jeres handlinger eller hvad I vil foretage jer indenfor de nærmeste dage 
dog højst en uge ellers bliver jeg nødsaget til at indgive politianmeldelse for at hindre vandet frie løb i åen. 
Åens vandstand om sommeren er hævet med ca. 50 cm. 
  
M.v.h. 
Per Vorre 
  
  

Fra: Per Vorre <per-vorre@live.dk> 
Sendt: 20. juli 2020 14:59 
Til: Florian Rasmussen <flr@viborg.dk> 
Emne: Sv: Ang. Skals å  
  
Uanset hvad så er vandstanden hævet siden ilægning af læssevis sten dette kan man med selvsyn 
konstatere ved min egen overkørsel over Løvel Møllebæk ca 100-150 m. fra udløb i åen her var betonrøret 
(60 cm.) helt fri og vandet fald desuden ca. 10cm, nu står det cirka halv eller hel fuld hele sommeren 
Drænledningerne er kun enkelte gange om vinteren nu fri for overfladevand/vandstanden i åen 
Johannes Vesterby kan vel også bekræfte det. 
  
Hvornår får åens sit frie løb tilbage? 
  
M.v.h. 
Per Vorre 

Fra: Florian Rasmussen <flr@viborg.dk> 
Sendt: 20. juli 2020 14:38 
Til: per-vorre@live.dk <per-vorre@live.dk> 
Emne: SV: Ang. Skals å  
  
Hej Per 
  
Tak for din henvendelse omkring Skals Å.  
  
Jeg kan oplyse, at Skals Å er grødeskåret den i perioden 23-29. juni 2020 
  
Næste grødeskæring forventer vi i uge 34-35. Du kan følge med på denne side: 
https://kommune.viborg.dk/Borger/Natur,-miljoe-og-affald/Soer-og-vandloeb/Vandloeb/Hvor-skaerer-kommunen-
groede/Skals-aa 
  
Vandstanden i åen bliver målt forskellige steder. Du for eksempel kan følge med på disse sider: 
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https://kommune.viborg.dk/Borger/Natur,-miljoe-og-affald/Soer-og-vandloeb/Vandloeb/Hvad-er-vandstanden-i-
vandloebene/Skals-aa-Graahus 
https://kommune.viborg.dk/Borger/Natur,-miljoe-og-affald/Soer-og-vandloeb/Vandloeb/Hvad-er-vandstanden-i-
vandloebene/Skals-aa-Hersom 
https://kommune.viborg.dk/Borger/Natur,-miljoe-og-affald/Soer-og-vandloeb/Vandloeb/Hvad-er-vandstanden-i-
vandloebene/Skals-aa-Loegstoervej 
  
Generelt er vandstanden på det nederste at Skals Å styret af vandstanden i fjorden.  
  
Med venlig hilsen 
 
Florian Rasmussen, Biolog 
Direkte tlf.: 87 87 55 59 
 

 
 
Teknik & Miljø, Natur og Vand 
Prinsens Alle 5, DK- 8800 Viborg 
 

 

Fra: Per Vorre <Per-vorre@live.dk>  
Sendt: 17. juli 2020 14:39 
Til: viborg@viborg.dk 
Emne: Ang. Skals å 
  
Hej. 
  
Hvornår bliver åens vandstand sænket til normal niveau som den havde inden systemets vandprojekt fra 
Løgstørvejen til fjorden hvor der blev kørt læssevis af sten i åen? 
  
M.v.h. 
Per Vorre 


